
Referat Fællesbestyrelsesmøde 

Brahesminde Skoler og Børnehuse – Afholdes på afdeling Horne - mandag d. 20.11.2023 kl. 17.00 – 19.30 

  

Deltagere: Babette, Cecilie, Dorte, Kamilla (Ole ”vikar” for Kamilla), Laura, Louise, Marlene, Mette, Pernille, Tina, 

Christiaan, Vibeke samt elever fra elevrådet Sarah og Alexander 

Afbud: Pernille, Tina, Kamilla, Christiaan 

Referent: Dorte,  

Pkt Ansvar Indhold Hvorfor – begrundelse Art Tid Referat - beslutning 

1. Alle Godkendelse af 

referat 

fra sidste møde  

Referat fra mødet d. 

25.10.2023. 

 

B 17.00 -

17.05 

 Godkendt 

2. Elever Elevråd Orientering om 

elevrådsarbejdet på afd. 

Horne 

O/

D 

17.05 – 

17.20 

Horne basketball regler har været drøftet.  

Nedskæring af hæk, eleverne er inddraget og har foreslået 3 hække 

i stedet for 6 hække. Hækkehøjde 1,5 meter.  

Nissehygge med små chokoladebidder på bordene først i december 

til alle børn i skolen.  

Ønske reparation af rutscherør på bakken. Gynger er på vej. 

 

6.h og 6.s skal til julemarked i Flensborg den 7. dec. 

 

3. Alle Ønske omkring 

Fællesspisninger  

 

Ønsket er opstået på afd. 

Svanninge.  

Kan det afvikles kommende 

skoleår? 

Hvad vil det kræve? 

Personale, hvilke klasser og 

hvordan? 

Hvordan med betaling? 

O/

D 

17.20 – 

17.35 

Afdeling Svanninge – Klasserne har tidligere skiftedes til at lave 

mad til hele skolen. 1.kl september, 2. kl oktober…osv. Det giver 

en god fællesskabsfølelse. Forældre har betalt omkring 150kr om 

året for 1x om måneden. Måske skal der tænkes i mindre format. 

Hvad med familierne, der har svært ved at betale?  

Sarah synes, at det er en god ide.  

FB siger 3 gange om året og deltager betaling 100kr for et år. Evt 

melde ud at forældre og bedsteforældre kan komme og give en 

hjælpende hånd med. Husk også at sætte det på årshjulet. Start 

det næste skoleår.  



Det tages med på lærer/pædagogmødet den 30.november.  

4.  Lege-

plads-

udvalget 

Legepladser Opdatering på de projekter, 

som er i gang.  

Vi påtænker at have punktet 

Legeplads på hver gang 

således, at eleverne også 

kan deltage i dette punkt.  

O/

D 

17.35 – 

17.45 

Borgen kan ikke længere benyttes af børnene på mellemtrinnet, 

den er gammel og slidt.  

Legepladsudvalgsmødet blev udsat. Det behøver ikke være folk fra 

skolebestyrelsen. Der er ca. 10 deltagere. Alle foreninger er 

informerede; hallen, idrætsforeningen, Sognegården skolen kirken, 

lokalrådet mfl. 

5. Laura og 

Vibeke  
Opfølgning på 

dialogmøde med 

OLU 

 d. 7.november  

Laura og Vibeke deltog i 

dialogmødet med Opvækst 

og Læringsudvalget 

omkring dagtilbud. 

O/

D 

17.45 –  

17.55 

Fokus. Mental sundhed i dagtilbud. Kultur i daginstitutioner. 

Fælles anliggende og forventning. Hjælp til hinanden. 

Godmorgenkultur – skal italesættes.  

Det svære er måske balancen, hvad italesættes både den positive og 

den mere irettesættende.  

Vores børn -Dagsordenen sættes på årshjul i juni, film til 

forældremøder.  

6. Louise Mødetidsrum og 

længde- punktet 

udsat fra sidste 

møde 

Vi mødes hver gang 2½ 

time fra kl. 17 – 19.30; er 

dette passende? 

D/

B 

17.55 – 

18.05 

Forslag om 2 timers møder afprøves i januar, februar og marts fra 

klokken 17-19. 

Evalueres efterfølgende.  

 

7. Alle  Årshjulet  Løbende revidering; er der 

noget, som vi skal have 

ændret, justeret eller andet? 

D/

B 

18.05 – 

18.15 

Fællesspisning i SV 

Husk også at sætte det på årshjulet. 

Vores børn -Dagsordenen sættes på årshjul i juni 

Evaluering af mødelængde i april i årshjulet. 

Reklame for Brandingudvalg med på forældremøder på årshjul. 

8. Alle Konvertering af 

understøttende 

undervisning til 

2-voksen-timer 

kommende 

skoleår? 

Hvad er forældrenes 

opfattelse og vurdering af 

konverteringen i dette 

skoleår? 

D/

B 

18.15 – 

18.25 

Skoledagen er afkortet en lektion i indskolingen om torsdagen for 

at indføre en to-voksen-ordning. Babette fortæller, at der nu i 

indskolingen kun er én dag til kl. 13.40 og fire dage, hvor 

skoledagen slutter kl. 12.55. Det er godt for de mindste.  

Der er en lille håndfuld børn, der ikke kan komme med bussen om 

torsdagen, men forældrene finder ud af det.  

 

9. VM Økonomi Opfølgning på den 

økonomiske situation. 

O 18.25 – 

18.30 

VM orienterer. 

Økonomien ser temmelig fornuftig ud.  

Vi forventer et underskud på skole/SFO og et overskud på 

børnehusene.  



Især da vi sent har modtaget ekstra penge i forhold til sociale 

normeringer i børnehus Horne.  

 

.  

10. Dorte, 

Marlene, 

Laura og 

Vibeke  

Branding – 

indskrivning 

Evaluering af 

Åbent Hus på 

begge afdelinger 

Åbent Hus på afd. Horne d. 

13.nov og på afd. Svanninge 

d. 16.nov.  

Hvordan er det gået? 

Skal vi fortsætte med at 

holde Åbent Hus næste 

skoleår?  

D/

B 

18.30 – 

18.45 

1 familie udefra i Horne 

2 familier udefra i Svanninge 

Forslag om at udvide annoncering i ugeavisen.  

Tilbagemeldinger fra forældrene har været meget positive.  

Legepatruljen var et stort hit.  

Tidsrammen: 15-17 vil være nok tid til rundvisning m.m.   

Deltagelse af børnehaveklasseledere og afdelingsledere fungerer 

fint.  

 

11. Kamilla 

og  

Dorte 

Nyt fra 

børnehusene 

 

Orientering fra 

børnehusene. 

O 18.45 – 

19.00 

 

Ole fortæller, at Børnemusikfestival er lavet til et nyt koncept i 

begge afdelinger. Nu er processen blevet mere vigtig end en 

opførelse på en scene, Kulminerede i en musikalsk kaffemik. 

Svanninge forældre mødte talstærkt op. Horne havde plads til flere.  

Vuggestuen fik sit eget musikforløb.  Ønske om at vuggen også er 

skrevet med ind i en kaffemik med lidt fællessang og hygge. 

 

DB fortæller om miniprojekter og linker til et eksemplar af en af de 

seneste miniprojekter. Evaluering er noget, som vi skal blive bedre 

til, så vi har en del ufærdige projekter, som skal færdiggøres og 

uploades til den digitale læreplan.  

Fællesbestyrelsen skal lave en evaluering af den Pædagogiske 

Læreplan til sommer 2024. 

Forventeligt med tilsyn i børnehusene til foråret.  

 

https://docs.google.com/document/d/1PKO4x3otzxzkipps6BBdk5q

ODDqVSxaK/edit?usp=sharing&ouid=110816921567024892093

&rtpof=true&sd=true  

 

https://docs.google.com/document/d/1PKO4x3otzxzkipps6BBdk5qODDqVSxaK/edit?usp=sharing&ouid=110816921567024892093&rtpof=true&sd=true
https://docs.google.com/document/d/1PKO4x3otzxzkipps6BBdk5qODDqVSxaK/edit?usp=sharing&ouid=110816921567024892093&rtpof=true&sd=true
https://docs.google.com/document/d/1PKO4x3otzxzkipps6BBdk5qODDqVSxaK/edit?usp=sharing&ouid=110816921567024892093&rtpof=true&sd=true


12. Alle Evaluering af 

Fælles-

bestyrelsens 

deltagelse på 

forældre-

møderne 

Punktet var på i september, 

da alle forældremøderne i 

skoledelen havde været 

afholdt. Nu har møderne i 

børnehusene også været 

afholdt.  

Referatet fra september: 
Det er lettest at være med til 
ens eget barns forældremøde. 
Valg til Fællesbestyrelsen var 
på som punkt til 
forældremøderne. Børnehus 
Horne har forældremøde fra 
17-19 den 3. okt. Laura 
deltager i mødet. Børnehus 
Svanninge har forældremøde 
den 5.okt. kl. 17 – 19. Pernille 
forventes at deltage i mødet. 
Forslag: Formandens 
beretning bliver optaget på 
video og vises på 
forældremøder. Forældrene 
kan opfordres til at skrive og 
stille spørgsmål omkring 
Fællesbestyrelsen. 

D/

B 

19.00 – 

19.10 

Hvordan formidler vi Fællesbestyrelsens arbejde til forældrene? 

Drøftelse af en pjece, som deles ud til forældrene på 

forældremøder.  

De ældre klasser har hørt det mange gange, derfor er det mest 

relevant i børnehusene og i Børnehaveklasserne, at der er 

repræsentanter tilstede.  

Louise vil forsøge at lave et udkast, som sendes ud og drøftes på 

næste møde.  

 

 

13. Alle  Informations-

punkt 

a) Formand 

b) Ledelsen  

c) Medarbejderne 

d) Bussens 

støtteforening 

e) Andre 

O 19.10 – 

19.25 

Ansættelsessamtaler 21/11-23 til stillingen som ny afdelingsleder 

til afdeling Horne Skole og SFO.  

VM – skolepatruljerne hyldes i uge 5. Elsebeth Gedde opfordrer til,  

at et medlem af Fællesbestyrelsen kan komme til morgensamling 

og hylde skolepatruljen. Punktet skubbes til næste møde. 

Babette: Der har været emneuge omkring science.  

6.s laver teater, som vises til skolefesten på afd. Svanninge. 

2S går Lucia – 0S+1S er kor. Går Lucia til en samling i skolen d. 

15.december samt i SFO-tiden i Sognegården.  

 



Skal Horne lave et Lucia optog for pensionisterne? Laura prikker 

Jørgen Bächler. 5H går Lucia til julesamlingen i Horne d. 13.dec. 

VM -Vi har fået et tilskud på 50.000 fra bussens støtteforening.  

 

Forespørgsel om at flytte næste FB møde til den 14.dec? Alle har 

ikke mulighed for at deltage den 14., så derfor fastholdes den 12. 

dec.   

 

 

14. Alle Eventuelt  O 19.25 – 

19.30 

 --- 

 

   Punkter til kommende 

møder (næste møde er 

xxxx): 

  Konvertering af UUV til to-voksen-timer. 

FB-medlem  kommer til morgensamling og hylder skolepatruljen i 

uge 5? 

Art: er punktet til orientering (O), drøftelse (D), beslutning (B) 


